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Indien: 
Efter § 375 i den indiske straffelov er det straf- 
bart at begå voldtægt mod en kvinde (eller pi- 
ge). Ved voldtægt forstås bl.a. samleje med en 
kvinde under 16 år, uanset om hun har givet sit 
samtykke. Samleje forudsætter efter det oplyste, 
at der er sket penetration. Straffen for voldtægt 
er fængsel i 7 til 10 år eller på livstid. Er ofret un- 
der 16 år er straffen fængsel fra 10 år indtil på 
livstid, medmindre retten i særlige, begrundede 
tilfælde fastsætter en mildere straf. 

Bestemmelsen er ikke kønsneutral og omfat- 
ter således ikke mænd (eller drenge). 

I henhold til § 377 er unaturlig kønslig om- 
gængelse med en mand, kvinde eller et dyr 
strafbart, uanset gerningsmandens og ofrets al- 
der og eventuelle samtykke. Unaturlig kønslig 
omgængelse (»carnal intercourse against the 
order of nature«) forudsætter efter det oplyste, 
at der er sket penetration og omfatter således -  
bortset fra sex med dyr -  kun analsex. Straffen er 
fængsel indtil 10 år eller på livstid. 

Krænkelse af en kvindes (eller piges) blufær- 
dighed straffes efter § 354 med bøde eller fæng- 
sel indtil 2 år. Bestemmelsen er ikke kønsneutral 
og omfatter således ikke mænd (eller drenge). 

Den, der forleder (»induces«) en pige under 
. 18 år til at blive prostitueret, straffes efter § 366 a 

med fængsel indtil 10 år. 

Thailand: 
I henhold til § 276 i den thailandske straffelov 
straffes voldtægt mod kvinder med fængsel i 4 
til 20 år. 

Samleje med en pige under 15 år er strafbart, 
selv om det er sket med dennes samtykke, med- 
mindre gerningsmanden er gift med den pågæl- 
dende. Straffen er fængsel i 4 til 20 år, jf. § 277. 
Samleje med en pige under 13 år straffes i hen- 
hold til samme bestemmelse med fængsel i 7 til 
20 år. Bl.a. hvis der anvendes (trues med) våben 
eller eksplosivstoffer, er straffen fængsel på livs- 
tid. Hvis pigen er under 13 år og påføres alvorlig 
legemsskade (»grievous bodily harm«), idøm- 
mes dødsstraf. 

De thailandske bestemmelser er ikke køns- 
neutrale, hvorfor § 276 og § 277 ikke omfatter 
mænd (eller drenge). 

Den, der handler usømmeligt (»indecent«) 
over for et barn under 15 år, straffes med bøde 
og/eller fængsel i indtil 10 år, uanset om barnet 
har givet samtykke, jf. § 279. Under skærpende 
omstændigheder -  bl.a. hvis der anvendes (trues 
med) våben eller eksplosivstoffer -  kan straffen 

stige til fængsel indtil 15 år. Påføres barnet al- 
vorlig legemsskade, er straffen fængsel i 5 til 20 
år. 

Efter § 8 i lov om forebyggelse af prostitution 
straffes den, der for at opnå seksuel tilfredsstil- 
lelse har samleje med en person i alderen mel- 
lem 15 og 18 år i et bordel eller lignende (»place 
for prostitution«), med fængsel i 1 til 3 år. Sam- 
tykke fra den prostituerede fritager ikke for 
strafansvar. Er den prostituerede under 15 år, er 
straffen fængsel i 2 til 6 år. Begrebet »bordel eller 
lignende« (»place for prostitution«) defineres 
som sted eller lokale, der er beregnet til eller til- 
lades anvendt til prostitution, herunder steder, 
der anvendes til at skabe kontakt med eller skaf- 
fe sig en prostitueret. 

Ad spm. nr. S 3604 

Fra justitsministeren er modtaget supplerende 
besvarelse af et af Birthe Rønn Hornbech stillet 
spørgsmål. Spørgsmålet, der sammen med det 
foreløbige syar er optaget i Folketingstidende 
2000-01, forhandlingerne side 10009, lød således: 

Til justitsministeren (17/8 01) af: 
Birthe Skaarup (DF): 
»Hvilke oplysninger kan ministeren give om 
pas, der forsvinder, efter at de er udstedt, men 
inden de når frem til ejeren herunder antallet af 
bortkomne, nyudstedte pas gennem de sidste 
fire år og fordelingen heraf på postnumre eller 
politikredse og i forlængelse heraf, hvor mange 
af de bortkomne pas der senere bringes til veje, 
og hvilken viden man hos Rigspolitiet besidder 
om årsagerne til bortkomsten af pas, iberegnet 
om der er mistanke om systematisk eller organi- 
seret kriminalitet i forbindelse med passenes 
forsvinden?« 

Supplerende svar (1/10 01). 

Justitsministeren (Frank Jensen): 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af 
spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Rigspoli- 
tichefen, der har oplyst følgende: 

»Anmodning om nyt pas i Danmark indgives 
til et af politiets paskontorer. Man kan vælge 
mellem at afhente det udstedte pas på paskonto- 
ret eller få passet tilsendt. 


